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Datum 24 april 2019 – van 20.00u tot 22.20 uur 

 

 

1. Jaarlijkse toelichting AGB Energiepunt Mechelen + bespreking nieuw concept 

energieleningen (toelichting door Aurelie Van Hoecke, manager 

energiebesparingsfonds). 

 

Aurélie heeft een uitgebreide presentatie voorbereid over de werking van AGB Energiepunt 

Mechelen en de cijfers van het jaar 2018. 

 

De volgende vragen werden gesteld: 

 

Vraag 1: Er waren 170 Vlaamse Energieleningen in 2018, hoe verhoudt zich dat in het totaal 

Antwoord 1: Sinds de start van het AGB Energiepunt (01/10/2012) zijn er 536 goedgekeurde 

Vlaamse Energieleningen, waarvan 253 sinds de daling van het JKP (jaarlijks 

kostenpercentage) naar 1% (sinds 1 juni 2017). Er werd momenteel al een bedrag van 4 

miljoen euro ontleend, waarvan er momenteel nog 2 miljoen euro open staat (er werden al 

heel wat leningen terugbetaald).  

 

Vraag 2: Wat houdt de samenwerking met het Sociaal Huis juist in? 

Antwoord 2: Er wordt goed samengewerkt met de sociale dienst/energiecel van het sociaal 

huis: 

- Er wordt minium 1 keer/maand samengezeten in het kader van de kredietcommissie 

- Er wordt samengewerkt in het kader van de energieweek, of als er een info-avond 

georganiseerd wordt. 

 

Bespreking alternatief Vlaamse Energielening:  

Algmeen: De Vlaamse Energielening is vanaf 1 januari 2019, beperkt naar enkel de doelgroep 

die door de Vlaamse overheid gedefinieerd wordt, en alle Energiehuizen merken dat er weinig 

dossiers binnenkomen, aangezien er de voorbije jaren geprofiteerd werd van de algemene 

communicatie die gevoerd werd in Mechelen en dat er meer dossiers bij analyse in aanmerking 

kwamen voor de 0% lening. 

 

Aangezien de Vlaamse Energielening aan 1% JKP een enorm succes bleek te zijn, wil de AGB 

Energiepunt Mechelen bekijken of er mogelijke alternatieven zijn om ook de gewone 

Mechelaar, en niet alleen de kansengroepen te overtuigen om zijn woning te renoveren. 

Er waren al 3 mogelijkheden opgelijst: 

- Doorgeeflening stad Mechelen 



- Uitgeven van ‘Gemeentebon’ 

- Crowdfunding 

Hoe zouden we dit als Stad Mechelen kunnen doen? Zijn er bij deze 3 mogelijkheden voor-

en nadelen en zijn er nog andere alternatieven/ideeën om budget bijeen te krijgen om 

opnieuw een Vlaamse Energielening aan Mechelaars te kunnen aanbieden aan vb. 1% JKP? 

 

Bespreking: 

- Het eerste alternatief is geen draagvlakversterkend verhaal. 

- Bij het tweede alternatief, wat is de rente/het dividend dan- aan welk %? 

- Zijn er geen mogelijkheden in blokrenovaties in plaats van opnieuw een lening aan te 

bieden, wat op Vlaams niveau beslist werd om af te schaffen?  Is het de bedoeling dat 

elk Energiehuis nu op zijn eigen een beslissing neemt en iets uitvoert? 

- Vraag 1: Wat zijn de modaliteiten van de lening? Antwoord: Het Vlaams 

Energieagentschap (VEA) beslist de looptijd en het % en de doelgroep (10 jaar, 0%) 

- Vraag 2: Waarom doet Vlaanderen dit niet zelf en waarom zitten wij er als stad tussen?  

Antwoord: Vlaanderen heeft een aantal jaren geleden beslist om dit niet zelf op te 

nemen, maar aangezien steden en gemeenten dichter bij de burger staan, wordt de 

Vlaamse Energielening verstrekt via AGB Energiepunt Mechelen. 

- Er is even een discussie of je als stad dit nu dient op te nemen of niet, aangezien de 

private banken ook renovatieleningen aanbieden aan JKP van ongeveer 2% 

- Dit is inderdaad de discussie, op welke manier kan de stad Mechelen zijn 

renovatiegraad verhogen?  Aangezien in 2017 en 2018 het verlagen van het JKP van 

2% naar 1% van de Vlaamse Energielening, stelt het AGB Energiepunt Mechelen voor 

om richting alternatieven te zoeken.  

- Samenaankopen wordt ook even vermeld in de bespreking 

 

 Er werd momenteel nog geen uitspraak gedaan over welke piste het meest valabel is 

om te volgen, aangezien er ook nog een aantal bedenkingen zijn rond het gegeven of 

de stad hiervoor nu voorloper dient te zijn, en dit verder uit te werken, tegen de 

beslissing van Vlaanderen. 

 Nog even in beraad.  

 

2. Jaarverslag Mondiaal Beleid + bespreking acties 2019 (toelichting door Katrien 

Smets, consulent). 

 

- Katrien licht aan de hand van een heldere presentatie het Mondiaal beleid in Mechelen 

toe.  Een van de belangrijke pijlers van het Mechelse Mondiale beleid is de Mondiale 

Raad. 

- Jackie Denis, voorzitster van de Mondiale Raad geeft een korte toelichting over wie er in 

de mondiale raad zetelt, namelijk Mechelaars die elk een project in het Zuiden 

vertegenwoordigen en die zich vrijwillig verenigen. Ze zijn solidair met elkaar en de 

wereld en beseffen allemaal dat er andere noden en normen zijn in de rest van de 

wereld. 

- Ze komen met de vrijwilligers een 9-tal keren samen per jaar en ze doen echt hun best 

om ook dit Mondiale Beleid uit te dragen in de stad. Ze werken mee aan de Mondiale 

kerstmarkt in de Lamot, Ottertrotter,…. Een van de grootste activiteiten die 

georganiseerd wordt door de vrijwilligers van de Mondiale Raad is de themadag voor 

kinderen van het de 3 de leerjaar in november.  In het laatste jaar is de mondiale Raad 

ook heel veel bezig geweest met de SDG’s (duurzame ontwikkelingsdoelen) en de 

mondiale Raad was blij dat het beleid het memorandum van de Mondiale Raad ter harte 

heeft genomen. 

- Er wordt gezocht naar hoe de Mechelaar nog meer kan meegenomen worden in het 

verhaal van Mondiaal beleid en er wordt ook gehoor gegeven aan dit verhaal, want de 

Mondiale Raad heeft een enorme groei gekend het laatste jaar qua organisaties en 

betrokken vrijwilligers.  

- De voorzitster geeft aan na de toelichting dat er in Mechelen heel wat gebeurt rond 

Mondiaal beleid en bedankt zowel Katrien als Jackie voor hun uiteenzetting.  

 



3. Algemeen kader onderwijsbeleid + flankerend onderwijsbeleid (toelichting door 

Herbert Crol, coördinator-secretaris O.O.M. en Katleen Van Slagmolen, 

afdelingshoofd Sociaal Beleid). 

 

Katleen Van Slagmolen geeft in een uitgebreide presentatie de structuur weer van de afdeling 

sociaal beleid.   

 

 

Herbert Crol sluit hierop aan met een uiteenzetting van het onderwijsaanbod in Mechelen, een 

korte historiek en een visie van hoe het onderwijsoverleg van Mechelen (O.O.M.) dient 

geheroriënteerd te worden.  Hierbij is het belangrijk dat er een oplijsting gemaakt wordt  van 

alle lopende projecten en ook  van alle uitdagingen naar de toekomst toe.  De 

hoofduitdagingen zijn (kinder)armoede, het welbevinden (ouders, leerkrachten, leerlingen), 

ongekwalificeerde uitstroom, brede school, digitale inschrijving, capaciteit schoolgebouwen, 

burgerschap, veilige schoolomgeving en schooltraject. 

Er zullen keuzes gemaakt moeten worden en prioriteiten gesteld moeten worden. 

4. Bespreking Europees project BE REEL (toelichting door Natascha Diericx, 

coördinator-diensthoofd Duurzame Ontwikkeling & Energie). 

 

- Natascha presenteert eerst aan de hand van de klantenreis een mini-overzicht van de 

Europese projecten, met in het bijzondere aandacht voor het BE REEL! project 

aangezien commissielid Creyelman een vraag hierover had in de GR vergadering van 25 

maart 2019. 

- Er werden 2 vragen gesteld: 

o Vraag 1: Is er een soort controle voorzien voor de aannemers die in het 

aannemerscollectief stappen? 

o Antwoord 1: Er wordt nog bekeken samen met IGEMO op welke manier dit 

praktisch kan georganiseerd worden (enquête, steekproefgewijs).  

o Vraag 2: Als je zonnepanelen legt op huurwoningen, zal er dan een stijging zijn 

in de huur? 

o Antwoord 2: De dienst duurzame ontwikkeling en energie is er zich bewust van 

dat er een heel sterk communicatietraject zal opgezet dienen te worden om 

kansengroepen te overtuigen dat de huurprijsstijging, die eventueel doorgevoerd 

zal worden, gecompenseerd wordt door een lagere energiefactuur. 

 

Voorzitster Tine Van Den Brande bedankt alle aanwezigen voor deze commissie en wenst 

iedereen een fijne avond.  

 

Verslaggever: Natascha Diericx, Dienst duurzame ontwikkeling en energie  


